
 

Верховна Рада України 

 

Комітет Верховної ради 

України з питань здоров'я 

нації, медичної допомоги та 

медичного страхування 

 

Кабінет Міністрів України 
 

 

Звернення 

депутатів Київської обласної ради VII скликання до Кабінету 

Міністрів України, Верховної Ради України та Комітету Верховної 

ради України з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного 

страхування щодо вирішення питання з фінансування заробітної плати 

лікарів-інтернів медичних закладів, що належать до спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ, міст Київської області 

 

Відповідно до Закону України «Про внесення змін до деяких 

законодавчих актів України щодо удосконалення законодавства з питань 

діяльності закладів охорони здоров’я» Київською обласною радою було 

реорганізовано заклади охорони здоров’я спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ, міст Київської області у комунальні 

некомерційні підприємства. 

1 січня 2018 року в Україні розпочато медичну реформу, яка 

покликана докорінно змінити медичну галузь та підвищити якість 

медичного обслуговування населення. Правовою базою для початку 

медичної реформи є Закон України "Про державні фінансові гарантії 

медичного обслуговування населення" від 19 жовтня 2017 року. Медична 

реформа в Україні запроваджується в дію поетапно. Наразі перший етап 

вже завершено, а з 1 квітня 2020 року стартував другий етап реформи, зі 

стартом другого етапу медичної реформи виникли проблеми з 

фінансуванням заробітної плати для лікарів-інтернів. 
Питання, звідки платити зарплату інтернам, постало дуже гостро, 

оскільки проєкт державного бюджету станом на вересень передбачав, 
що весь обсяг медичної субвенції передається на управління в НСЗУ, 
але потрібно було розробити порядки використання цих коштів. 

Оскільки, новий проєкт «Положення про інтернатуру» не було 
ухвалено, відповідно, порядок використання коштів, який на нього 
спирається, теж не було прийнято. 

Проєктом «Положення про інтернатуру» передбачався прозорий 
розподіл на інтернатуру за результатами єдиного державного 
кваліфікаційного іспиту. Передбачалося, що студенти контрактної і 
бюджетної форм навчання при потраплянні в інтернатуру будуть у 
трудових відносинах із закладом, де проходитимуть клінічну базову 
інтернатуру, ставатимуть членами трудового колективу, 
працюватимуть під наглядом супервізорів і отримуватимуть заробітну 
плату. 



Це були основні плюси – заробітна плата для інтернів, прозорий 
розподіл на основі рейтингу і преференцій інтерна. Тобто не так, як 
вирішила якась комісія на основі закритого переліку місць.  

Київська обласна рада дуже стурбована ситуацією, що медична 

реформа на разі ставить під загрозу фінансування лікарів-інтернів. 

Варто пам’ятати, що лікар-інтерн - це майбутній фаховий спеціаліст 

медичної галузі та майбутнє нашої медицини.  

Враховуючи викладене, ми, депутати Київської обласної ради 

звертаємось до органів державної та виконавчої влади і просимо, на 

законодавчому рівні, в межах повноважень, розробити новий проєкт 
«Положення про інтернатуру», та Порядки використання коштів на 

оплату праці лікарів-інтернів  з метою їх підтримки, недопущення занепаду 

системи охорони здоров’я в нашій країні і забезпечення реалізації 

запровадженої медичної реформи в Україні. 

 

 

Підтримано  

Рішення Київської обласної ради  

VII скликання 

від 22.06.2020 № 829-35-VII 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


